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Van de redactie 
 

Geachte leden en belangstellenden,  
 

Wanneer u dit nummer van ons Contactblad krijgt, dan hebt u waarschijnlijk 

vakantie. Wanneer we op het afgelopen halve jaar terugkijken, dan moeten 

we zeggen, waar blijft de tijd? In de laatste weken is er veel gebeurd, vooral 

in de landelijke politiek: het kabinet is gevallen. Dat betekent, dat er DV in 

november verkiezingen zullen zijn. Dit onderwerp zult u dan DV in het 

volgende nummer ook wel tegenkomen. 
 

Onderwerpen die in dit Contactblad aan de orde komen zijn: 
 

• In “Ter Bezinning” kunt u een bijdrage lezen van ds. J. de Boer over 

de waarde van het bloed van de Heere Jezus. 

• In de rubriek “Vanuit de Raad” kunt u de verschillende zaken, die 

onze fractie in de Raad aan de orde heeft gesteld nog even nalezen. 

• In de rubriek “Vanuit de Provincie” neemt ons Statenlid u mee langs 

verschillende actualiteiten in de Provincie en ook de vorming van een 

nieuw college van Gedeputeerde Staten. 

• Verder zijn er nog de vergaderingen en mededelingen van de 

Kiesvereniging en de Studievereniging.  
 

Wij wensen u veel leesplezier, 
 

 

De redactie 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Redactie:  M. Bossers, H. Holland, L.J.A. Verboom, J. Smelt en J.B. Zomer 

Reacties: J. Smelt (jsmelt@kliksafe.nl) of tel. 0546 – 564397) 

Raadsfractie: J.J. Jonker (j.jonker@twenterand.nl) of tel. 0546 – 566607 

Secr. KV: Stefan v.d. Belt (stefanvandenbelt@kliksafe.nl) 

Secr. SGS:  L.J.A. Verboom (ljaverboom@kliksafe.nl) of tel. 0546 – 745643 

Website SGP: www.twenterand.sgp.nl 

Adreswijzigingen en belangstellenden voor het Contactblad: 

 G. Boers (boersg@kliksafe.nl) of tel. 0546 - 562382 

Bankrekeningnr (tijdelijk): IBAN: NL82 SNSB 0931 3041 21 t.n.v. G. Boers 
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Ter bezinning                         ds. J. de Boer 
 

Dewijl wij dan, broeders, vrijmoedigheid hebben 

om in te gaan in het heiligdom, door het bloed 

van Jezus.    (Hebr. 10: 19)  

 

De tekst begint met: “Dewijl wij dan broeders, 

vrijmoedigheid hebben om in te gaan in het 

heiligdom”.  

“Ik ben de Deur”, zegt Christus, “Indien iemand door 

Mij ingaat, die zal behouden worden”. (Joh. 10: 9).  

Met deze woorden begint de tweede helft van de brief aan de Hebreeën.  

Hier vinden we de toepassing van het volbrachte werk van Christus.  

Het heiligdom is geopend, trage zwakke kreupele mensen worden 

opgeroepen uit het voorhof.  

Ze moeten het allerheiligste ingaan om in gemeenschap met God te komen.  

Hiervoor is Christus gekomen. Hij heeft het Heiligdom geopend om voor 

Gods aangezicht te verschijnen. Om bij God te kunnen wonen, om vergeving 

van zonden te verkrijgen. Om met God verzoend te kunnen worden.  

Zo laat ons toegaan ………... Waar? In het heiligdom.  

Waar is dat? Dezelfde plaats waar Christus inging, toen Hij door Zijn bloed 

het voorhangsel scheurde. En door Zijn eigen bloed inging om voor God te 

verschijnen. Daar hoef je niet eerst lichamelijk voor te sterven, want God 

is alomtegenwoordig. Zo strekt het zich uit op deze aarde. En men zal niet 

zeggen ziehier of ziedaar, want zie, het Koninkrijk Gods is binnen ulieden. 

(Luk. 17: 21).  
 

Dat heiligdom kan de ziel door het geloof ingaan. De Heilige Geest gaat hier 

voor en laat Christus zien als het anker, dat uitgeworpen is en vaststaat bij 

de Vader. Door het ankertouw vast te houden kunnen ze het Heiligdom 

ingaan.  
 

We denken vaak alles al te weten. We spreken over de toepassing, over het 

kostbare, over het vertrouwen, als zaken waar ze zelf nog buiten staan, in 

de derde persoon, het moet maar geschonken worden. Het is geschonken, 

gestort op Golgotha.  

Ze geloven niet, dat ze vrijmoedigheid hebben om in te gaan in het heiligdom 

door het bloed van Christus omdat ze in willen gaan door eigen werken.  

Of ze blijven erbuiten staan door onverschilligheid.  

Daarom kijk eens in uw Bijbeltje wat er staat: “Door het bloed van Jezus”.  
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Dan valt alles weg, het gebrek aan vrijmoedigheid, hoogmoed, alles. Dan ziet 

u, dat het alles buiten u ligt en alleen maar mogelijk is door het bloed van 

Christus.  

Wat is dat dan?  

De brief geeft aan, dat Jezus de Zoon van God is. Ja, dat Hij God is. Die 

deel kreeg aan ons vlees en bloed, opdat Hij Zijn bloed aan ons kon geven.  

Dit offer was nodig om de eer van God te herstellen.  

Om de belediging weg te nemen.  

De Vader zag op dat bloed en Zijn toorn werd afgewassen.  

De Vader kan u en mij alleen maar aanzien en toelaten in Zijn nabijheid door 

het bloed van Jezus.  
 

Wat weegt bij u het zwaarst, uw ongeloof, uw zonden of het bloed van 

Jezus?  

Ziet u op uzelf, dan kan er niets. Ziet u op Christus, dan kan er alles.  

Dat bloed heeft alles uitgewist. Het is uw enige vrijmoedigheid om in te gaan 

in het heiligdom. Wat is het een reden voor dankbaarheid om zo met 

elkander, jong en oud met de gemeente op reis te mogen zijn.  

  

 

 

Vanuit de Raad                 M. Bossers 
 

Uit onze inbreng tijdens de raadsdebatten op 11 april 2023: 
 

Opvang vluchtelingen uit Oekraine 
 

Wel blijven er nog enkele 

vragen/opmerkingen over die de SGP wil 

noemen.  

Opmerkelijk is, dat in de inleiding uitsluitend 

opvang in particuliere gastgezinnen genoemd 

wordt. De SGP-fractie neemt aan, dat de 

opvang aan het Oosteinde met opzet niet 

vermeld wordt. 
 

We lazen ergens: “Er wordt zo veel als mogelijk aansluiting gezocht bij 

huidige projecten en overleggen.  Door krachten en inzet te bundelen wordt 

de lokaal benodigde capaciteit beperkt. Insteek is, dat bovenlokale 
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samenwerking efficiency oplevert ten opzichte van puur lokale inzet. 

Twentse samenwerking wordt gezocht”. 

Maar waarom geen samenwerking met onze burgers, waaruit een initiatief 

is ontstaan voor opvang van Oekraïense vluchtelingen?  Op dit moment wordt 

er nog gedoogd onder voorwaarden. 

We hebben een mooi 

initiatief in onze 

gemeente, waarom moet 

dit stoppen per 1 april? 

Nu moet er in een 

sneltreinvaart geld ter 

beschikking worden 

gesteld. Een bestaand 

project wordt de grond 

in geboord. Dat komt 

heel wrang over. Bij het 

project aan het 

Oosteinde zijn vele 

buddy’s betrokken. Ook 

is er in de buurt draagvlak voor dit project. De stroom vluchtelingen uit 

Oekraïne blijft aanhouden. Voor onze burgers komt dit heel vreemd over. 

Onze burgers begrijpen er niets van, dat het project aan het Oosteinde per 

1 april moet stoppen. Het kost de gemeente geen cent.  

De SGP pleit er dan ook voor om de oude schoenen niet weg te gooien voor 

er nieuwe zijn”. 
 

Tijdens dit debat sloot de GBT zich hierbij aan. Dit heeft uiteindelijk 

geresulteerd in een motie met het volgende verzoek aan het college: 

“Verzoekt het college met een voorstel naar de Raad te komen om de locatie 

van de Opvang Oekraïners aan het Oosteinde te legaliseren, zolang het nodig 

is naar het oordeel van de Raad en dit onderdeel te laten van het Procesplan 

Twentse Opvang Vluchtelingen en het aandeel van de gemeente Twenterand 

hierin”. 

Tot onze grote verrassing hebben partijen deze motie mee ingediend en 

uiteindelijk stemden alle partijen voor deze motie. 

Deze motie betekent, dat de dwangsom er nu af is gegaan en de huidige 

situatie gedoogd wordt. Het betekent ook dat het een particuliere opvang 

blijft. Het bestuur van de opvanglocatie Stichting Noodhulp Oekraïne kan 

met dit mooie project doorgaan. 
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Wij maken hierbij nog de opmerking dat het niet mogelijk is gebleken om 

dit onderdeel te laten zijn van het Procesplan Twentse Opvang 

Vluchtelingen.   
 

Bestemmingsplan Hoek Blesdijk – De Wemekamp 
 

Een andere kwestie die onze aandacht heeft gevraagd is de aanpassing van 

het bestemmingsplan Hoek Blesdijk – De Wemekamp in Den Ham. Ons was 

gebleken dat de buurt nauwelijks bij de ontwikkeling van deze aanpassing 

betrokken was. Met andere woorden er is geen goede participatie geweest. 

Helaas hebben wij de andere leden van de Raad niet kunnen overtuigen dat 

de bouw van een 3 verdiepingen tellend appartementengebouw niet past in 

dit gebied.  

 

 

 

Vanuit de Raad                J.J. Jonker 
 

Het eerste halfjaar van 2023 is alweer 

geschiedenis geworden. We snellen van de 

ene week in de andere week, gelukkig 

onderbroken door een rustdag.  
 

“Onrustig blijft ons hart totdat het rust 

vindt in God”, een bekende (afgeleide) 

uitdrukking die bij velen herkenning oproept 

aan Augustinus (354 – 430), de veel 

geciteerde bisschop van Hippo. Geen nieuws 

onder de zon, namelijk: rust en onrust. Toen 

en nu.  
 

Onrust in de wereld, dagelijks kunt u het in de media vernemen. Onrust in 

ons land en provincie. Ook onze gemeente gaat dat niet voorbij. Onrust in 

politiek Den Haag, om van Europa nog maar te zwijgen. Onrust over stikstof. 

Onrust over windmolens. Onrust over opvang van vluchtelingen. U begrijpt 

wel dat deze lijst oneindig, ook door u persoonlijk, is aan te vullen. Wat kan 

eenieder in dit ondermaanse zoal niet wedervaren? Vaak niet in woorden uit 

te drukken.   
 

Menig gebouw of huis in ons land en daarbuiten heeft het opschrift: Repos 

Ailleurs. De rust is elders. We kunnen overal onze rust zoeken, maar de ware 
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rust is niet te vinden in het ondermaanse. In veel dingen kunnen wij onze 

rust zoeken. In onze kennis en kunde of vult u zelf maar in. Hoe groot de 

middelen die ons gegeven worden ook mogen zijn, het is tijdelijk. Laten wij 

niet vergeten om te getuigen of getuigen te zijn! Om te spreken over de 

“onbekende” God, waarover Paulus tot de Atheners en allen die aanwezig 

waren sprak! Veel debatten zijn zakelijk en praktisch van aard. Er zijn 

gelegenheden, zowel in het debat als in de onderlinge overleggen en 

individuele gesprekken om juist ook de fundamentele waarden van het leven 

te raken. Dat is toch de pit van onze partij? Laat deze “onbekende” God voor 

u en mij niet onbekend blijven! 
 

Wij wensen u die rust toe in deze onrustige en gejaagde tijd.  
 

Planning en Control cyclus 
 

Voor het zomerreces ligt er als gebruikelijk een drukke tijd, omdat er dan 

belangrijke momenten en deadlines liggen om bijvoorbeeld de jaarrekening 

van de gemeente te bespreken met de accountant. Verder wordt de 

kadernota (of voorjaarsnota) als opmaat voor de begroting 2024 opgesteld.  

Dit alles als onderdeel van de zogenaamde planning- en controlcyclus (PenC-

cyclus). De PenC-cyclus is wettelijk voorgeschreven. De gemeente moet een 

begroting en een jaarrekening maken. Ook hoe die eruit moeten zien is voor 

het grootste deel voorgeschreven. De begroting en de jaarrekening maken 

dus altijd onderdeel uit van de PenC-cyclus. Daarnaast maken gemeenten 

vaak ook een kader- of voorjaarsnota en worden er jaarlijks één of meer 

rapportages over de voortgang gemaakt. 

Het primaire doel van de planning-en-controlcyclus is om beheersing te 

krijgen over het beleid en de bedrijfsvoering van de gemeente. De PenC-

cyclus moet inzicht geven in hoeverre de gemeente haar doelstellingen 

bereikt en welke (financiële) middelen daarbij nodig zijn.  De ambtelijke 

organisatie legt daarbij verantwoording af aan het college van 

burgemeester en wethouders. Het college doet dat op zijn beurt richting 

de gemeenteraad. 

Vanuit de Raad is er een auditcommissie (die elke raadsperiode weer wordt 

benoemd). De auditcommissie voert gesprekken met de accountant en 

concerncontroller en andere ambtenaren van de gemeente over de 

jaarrekening, de managementletter en de (financiële) bedrijfsvoering. De 

managementletter is een rapport, waarin de accountant haar bevindingen 

weergeeft over de getrouwheid en rechtmatigheid van de bestede middelen.  
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De auditcommissie overlegt over de keuze en aansturing van de accountant 

en brengt (financiële) adviezen uit aan de raad waar het politieke debat 

gevoerd wordt.   
 

Algemene beschouwingen bij de Kadernota 2024  
 

Hieronder vindt u integraal de algemene beschouwingen bij de kadernota 

2024. We hebben gekozen voor het thema: 
 

VERTROUWEN & VERANTWOORD 
 

Voorzitter, College, Leden van de Raad, 
 

De kadernota 2024 is de eerste van deze collegeperiode. Het afgelopen jaar 

moesten wij de begrotingscyclus starten met een uitgangspuntennotitie 

vanwege de coalitievorming als vervolg op de gemeenteraadsverkiezingen. 

Ook dit jaar waren er verkiezingen, namelijk de provinciale 

statenverkiezingen. In de grote verschuiving die er plaatsvond bleef de SGP 

stabiel en kregen we meer vertrouwen van onze inwoners vergeleken met 

statenverkiezingen van vier jaar geleden. De opkomst van de BBB was ook 

zichtbaar in het aantal stemmen dat deze partij in Twenterand kreeg. Het 

waarom van deze grote verschuiving heeft menig tong en pen (toetsenbord) 

in beweging gebracht. 
 

We leven in woelige tijden. Het ene probleem (crisis) volgt op de andere. 

Het stapelt zich op. Aan de andere kant mogen we dankbaar zijn voor wat 

we allemaal nog wel hebben. De gemeente kan niet alle problemen oplossen, 

maar de gemeente staat naast de provincie en het Rijk het dichtst bij haar 

inwoners.  
 

In de wetenschap dat niet alles kan, moeten er keuzes gemaakt worden. De 

kaders voor deze keuzes worden bepaald en vertaald bij de kadernota als 

opmaat naar de programmabegroting die in het najaar vastgesteld wordt 

door de raad. Verantwoorde keuzes moeten gemaakt worden met voldoende 

zicht op de werkelijkheid en moeten passen binnen het “huishoudboekje” of 

te wel de financiële kaders van de gemeente.  
 

Principiële Kaders en Vertrouwen 
 

Wat de SGP bindt, is de Bijbelse boodschap als grondslag en inspiratiebron 

bij het zoeken naar oplossingen voor hedendaagse problemen. Een blijvende 
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opdracht niet alleen voor SGP’ers, maar voor alle mensen. Voor velen is 

gelukkig het geloof tot steun. Zeker in moeilijke tijden, een houvast!   
 

De Tien Geboden houdt ons allemaal de spiegel voor. Laat de bijbel, het 

Woord van God, het kompas zijn in ons leven!  
 

De overheid is ervoor om ons te beschermen. Wanneer wij het nieuws volgen, 

dan mogen we blij zijn, dat we in Nederland wonen. We kunnen in vrijheid 

onze weg gaan. We hebben ons gezin, ons werk, ons sociale leven… noem maar 

op. Maar dat “stil en gerust” leven wordt niet door iedereen ervaren. Ook in 

onze gemeente wordt door steeds meer mensen het anders beleefd, omdat 

men slachtoffer is geworden van overheidsbeleid of door andere 

omstandigheden.  
 

De nationale ombudsman laat in zijn rapportages zien, dat de overheid niet 

voor iedereen betrouwbaar is. Het is zorgelijk, dat er geconstateerd wordt, 

dat inwoners en ondernemers in toenemende mate de kans lopen de dupe te 

zijn/worden van complex beleid. Met als gevolg, dat overheid en inwoners 

elkaar niet meer begrijpen, waardoor de kloof nog groter wordt.  
 

De overheid is dan niet als een schild, maar als een schutter die pijlen 

afschiet, waardoor mensen gewond raken… 
 

De overheid kan vanzelf niet alles oplossen. We hebben allemaal een 

verantwoordelijkheid hoe wij ons gedragen. Niet alleen voor onszelf, maar 

ook hoe wij tegenover onze naaste staan. Vooral over de meest kwetsbaren 

hebben we ons als samenleving en ook als gemeente te ontfermen. Daar 

horen niet alleen mooie praatjes bij, maar ook daden. We kunnen alles heel 

mooi vertellen en presenteren, maar het moet de realiteit en waarheid niet 

verdoezelen. De beleidskeuzes geven aan, wat voor gemeente je wilt zijn. 

Wat je belooft moet je ook doen. Want als we daar niet meer op kunnen 

vertrouwen dan zijn we ver van huis.    
 

We moeten onszelf ook de spiegel voorhouden, omdat namelijk houding en 

gedrag bepalend zijn voor het geven en krijgen van vertrouwen. 
 

Een van de speerpunten van de SGP is: Vóór de ander. Dat is heel breed. 

Denk aan de zorg voor ouderen, maar ook de jeugdzorg, mensen met een 

beperking, mantelzorgers. Het is een taak van de gemeente en inwoners om 

er te zijn voor onze mede mensen die kwetsbaar zijn. Er is geen definitie 

van die “naaste”, die je op je pad tegenkomt. Er zijn geen voorwaarden te 
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stellen wie onze naaste is. Het gaat niet om de vraag wie onze naaste is, 

maar ben IK een naaste?  
 

Praktische Kaders en Vertrouwen 
 

Begroting voor het jaar 2024 is nu in plaats van € 407.000,- negatief, € 

9213,- positief. We mogen natuurlijk niet zeggen, dat hier naar toe 

gerekend is met o.a. een onttrekking aan de ARR van € 525.000,-. 
 

De financiële positie blijft zorgelijk. De saldi voor de jaren 2025 en 2026 

zijn negatief. Ook de toezichthouder bestempelde de financiële situatie van 

Twenterand nog steeds als zorgelijk: code oranje.   
 

Om te komen tot een goed onderbouwde behandeling van de kadernota is 

het noodzakelijk, dat de jaarrekening 2022 en de ontwikkelingen c.q. 

effecten van de eerste maanden van het huidige jaar 2023 bekend zijn bij 

de raad.  
  

Meerjarig is Twenterand niet in staat de kadernota sluitend te krijgen. Mag 

verwacht worden dat het toezichtorgaan van de provincie hieraan haar 

goedkeuring zal geven? 
 

Dat het Rijk vanaf 2026 de uitkering van het Gemeentefonds structureel 

verlaagt, was al bekend. 

Om als reactie hierop voorzieningen af te breken zou uiteraard een veel te 

rigoureuze maatregel zijn. Maar bij varen in de mist is voortvarend, met lef 

en ondernemersgeest handelen wel simpel gesteld. Lef zonder voldoende 

zicht op de realiteit kan leiden tot roekeloosheid. Afroming van de 

rijksbijdrage is een gegeven waarop beleid moet worden gemaakt. Ook na 

2027! Ook wanneer er uitbreiding komt op (gemeentelijk) belastinggebied 

blijft dit aan de orde. 

In dat geval is het belangrijk, dat inwoners hiermee niet worden verplicht 

mee te betalen aan bijvoorbeeld uitgaven voor sport boven de 

basisvoorzieningen. 
 

Een kritische beoordeling van de uitgaven is nu toch wel extra nodig en dat 

blijkt onzes inziens onvoldoende uit deze kadernota. 
 

De uitgaven voor sport gaan gewoon door. Hierbij rijst ook de vraag of de 

richtlijnen van de sportbonden verplichtend zijn voor bijvoorbeeld het 

aantal velden waarop men recht zou hebben. 
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Grote investeringsplannen dienen in het licht van de huidige situatie opnieuw 

te worden beoordeeld. 

Een positief kritische beoordeling van de effectiviteit van de gemeentelijke 

organisatie is onzes inziens zeker in deze situatie noodzakelijk.  
 

In de afgelopen jaren is er veel aandacht geweest in het kader van het 

traject Twenterand Duurzaam Financieel Gezond. De vraag welke gemeente 

Twenterand wil zijn is beantwoord, namelijk een economisch sterke 

gemeente met een sociaal kloppend hart. Het College heeft de Raad en onze 

inwoners beloofd om deze keuze uit te werken in de kadernota van 2024 in 

concrete voorstellen. De SGP-fractie vindt de uitwerking en visie 

onvoldoende terugkomen. Eerder was onze kritiek dat de financiële analyses 

er niet lagen. Nu missen we de verdere vertaling en uitwerking van de 

analyse. Juist nu is er visie nodig. Gemeenten zijn hiervan mede afhankelijk 

van het Rijk.   
 

We willen dat de coalitie en het College zich aan hun woord houden! Namelijk 

het verder gezond maken van de gemeentefinanciën van Twenterand.  
 

Het is niet verantwoord om de rekening door te schuiven en nu nog steeds 

niet de noodzakelijke keuzes te maken. Het is van tweeën één. Als de kennis 

en kunde niet aanwezig is om nu daadkracht te tonen en met voorstellen te 

komen om de financiën op orde te krijgen, moet onverwijld actie worden 

ondernomen.   
 

Het begint bij een goed werkende ambtelijke organisatie. De SGP blijft zich 

zorgen maken over de ambtelijke capaciteit. Twenterand wil een regie-

organisatie zijn. Maar om regie te hebben is voldoende kennis en kundig 

personeel nodig. De SGP mist gedegen voorstellen wat Twenterand nodig 

heeft. Deze voorstellen zijn nodig om verder te kunnen bouwen aan onze 

gemeente. Daar hebben onze inwoners recht op. Kwalitatief goed personeel 

verdient en bespaart geld, maar het omgekeerde is ook waar. Wij willen 

graag investeren in de ambtelijke organisatie, maar we hebben en krijgen 

onvoldoende beeld of de ambtelijke organisatie voldoende “in control” is. 

Ook zien we geen consistentie, omdat bijvoorbeeld eerder door het College 

(tot ergernis van de SGP) voorstellen zijn gedaan om te bezuinigen op het 

terrein van opleidingen en I en A (informatisering en automatisering). 

Gelukkig wordt dat nu gedeeltelijk teruggedraaid. Deze handelswijze draagt 

niet bij aan het vertrouwen en aan stabiliteit en een consistente koers die 

je wilt hebben en uitstralen als organisatie. Het hebben van informatie en 

goede automatisering is essentieel voor de ambtelijke organisatie om goed 
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te kunnen functioneren en daar plukken wij onze vruchten van. De SGP is 

kritisch, maar wil wel benadrukken dat zij uitgaat van de goede wil en inzet 

van de ambtelijke organisatie. We moeten beseffen dat we zonder onze 

mensen niet verder komen. 
 

Perspectief en ontwikkelingen  
 

De maatschappelijke opgaven waar gemeenten een belangrijke bijdrage aan 

moeten leveren, zijn niet mals. Afgezien van de al bestaande opgaven binnen 

het sociaal domein en de jeugdzorg, is er om te beginnen de energietransitie, 

één van de grootste maatschappelijke vraagstukken van deze tijd. 

Gemeenten staan onder andere voor de opgave om in 2050 de bebouwde 

omgeving aardgasvrij te maken. Nederland moet vanaf dan een “klimaat 

neutrale” samenleving zijn. Het doel is duidelijk, de weg ernaartoe niet. 

Vanuit de gemeente(n) moet de focus liggen op een betrouwbaar 

energienetwerk met voldoende draagvlak, waarbij de gezondheidsrisico’s en 

andere vormen van overlast concreet en serieus moet worden meegenomen. 

Ook hebben we de handen vol aan het realiseren van natuurherstel en het 

terugdringen van de stikstofuitstoot. In combinatie met het aanjagen van 

de woningbouw is dat een enorme puzzel. Ook de opvang van vluchtelingen 

en asielzoekers blijft ons bezig houden. De opvang- en noodlocaties zijn 

overvol, terwijl de instroom door blijft gaan. 
 

Uit een recente publicatie van de Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

(VNG) blijken de investeringen in wegen, scholen en andere gemeentelijke 

voorzieningen achter te blijven ten opzichte van de totale baten. Dat beeld 

zien we ook terug in Twenterand. Om onze kernen leefbaar en vitaal te 

houden moeten we oppassen, dat dit leidt tot een verschralend effect op de 

voorzieningen.  
 

Wat het behoud van de voorzieningen betreft moet de vraag beantwoord 

worden: Hoe en welke voorzieningen we tegen zo laag mogelijke kosten 

kunnen onderhouden. Dat vergt keuzes te durven maken in het licht van de 

(kern)taken van de gemeente die uiteraard passend zijn bij de financiële 

draagkracht. Durft Twenterand financieel solide keuzes te maken? 
 

Investeringen zijn nodig. Voldoende woningen, vooral ook betaalbare 

woningen voor onze jongeren en starters op de woningmarkt. Investeringen 

voor en in de toekomst zijn nodig in centra en op het platteland. De 

leefbaarheid, maar ook bereikbaarheid van onze kernen staan onder druk. 

We moeten niet in de cirkel blijven van het ontwikkelen van visies en 
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onderzoek, maar ook daadwerkelijk aan de slag gaan met concrete 

projecten. De antwoorden liggen bij onze inwoners en ondernemers. Maak 

daar dan ook gebruik van! Dat betekent niet: u vraagt wij draaien, maar te 

werken vanuit een duidelijke visie en randvoorwaarden het gesprek aan te 

gaan met onze inwoners en ondernemers. Dat geldt zeker de inwoners of 

ondernemers die het moeilijk hebben. We denken hierbij aan o.a. de 

gedupeerden langs het kanaal Almelo de Haandrik, maar ook aan zorgen op 

veel boerenerven. Aan de andere kant zien we dat bijvoorbeeld bij een 

ontwikkeling in het winkelcentrum een grote marktpartij de zaken naar zijn 

hand kan zetten ten koste van de andere belangen.  
 

De financiële slagkracht en de uitvoeringskracht is zorgelijk. Het financieel 

perspectief blijft onzeker. Daarnaast blijven de uitdagingen voor de 

gemeentelijke organisaties groot vanwege o.a. de krapte op de arbeidsmarkt 

en de impact van een toenemende digitalisering.  
 

Tot slot 
 

De SGP beoogt politiek te bedrijven, vanuit het besef, dat de beginselen 

van Gods Woord ook op staatkundig terrein uitgangspunt dienen te zijn.  
 

De kadernota is de voorloper van de programmabegroting. Dat omvat het 

gehele gemeentelijk bedrijf dat ten dienste behoort te staan aan haar 

inwoners, ondernemers en alle andere betrokken partijen. Er zijn los van de 

genoemde punten ook behartigenswaardige zaken gemoeid en benoemd in de 

kadernota die wij ook van harte zullen steunen en het is en blijft ons 

voornemen om constructief samen te werken ten goede van onze inwoners 

in Twenterand.  
 

U maakt het de SGP-fractie echter wel moeilijk om met een kadernota in te 

stemmen, wanneer de noodzakelijke informatie niet voor handen is. De 

vragen die de SGP-fractie heeft zijn afzonderlijk in een bijlage puntsgewijs 

weergegeven.  
 

De SGP verwacht van het College dat zij haar verantwoordelijkheid neemt 

om een financieel solide beleid te voeren en in het najaar met een 

realistische en goed onderbouwde begroting te komen.  
 

Ondanks de kritische noten wil de SGP de ambtelijke organisatie bedanken 

voor het vele werk wat gedaan is. Veel dank is ook verschuldigd aan de vele 

vrijwilligers en mantelzorgers die zich inzetten voor de naaste en de 
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belangen van Twenterand. Zonder deze vrijwilligers en mantelzorgers is de 

samenleving failliet. 
 

Samen hebben we de taak en de verantwoordelijkheid om te blijven werken 

aan een gemeente die ten dienste staat van onze inwoners, bedrijven en 

andere betrokken verenigingen, organisaties etc. 
 

We wensen iedereen Gods zegen toe bij de uitvoering van hun taken en 

verantwoordelijkheden op weg naar het komende begrotingsjaar 2024.  
 

Gebiedsvisie Vriezenveen Zuid 
 

De komende 10 – 20 jaar zal Vriezenveen aan de zuidkant uitgebreid worden. 

De aangewezen zone voor woningbouw, afhankelijk van de uiteindelijke 

plannen zal ruimte moeten bieden aan 800 – 1000 woningen.  
 

Door de verplaatsing van het zwembad door de nieuwbouw en op termijn ook 

de verplaatsing van de sporthal “De Stamper” en de semipermanente 

sporthal wordt dat in de plannen bestemd als een inbreidingslocatie voor 

luxe woningbouw. Het sportpark kan dan verder uitbreiden richting het 

zuiden van Vriezenveen. Door de aanleg van de nieuwe zuidelijke randweg 

wordt het sportpark beter bereikbaar.  
 

Ook wordt er voorzien in een bedrijventerrein als zichtlocatie vanaf de N36 

bezien. Extra bedrijventerrein is nodig, omdat het bedrijventerrein 

Oosterweilanden fase 2 het laatste uitgeefbare bedrijventerrein in 

Vriezenveen is.  
 

De oude begraafplaats van Vriezenveen kan fungeren als groene long in 

Vriezenveen Zuid en zal als zodanig mede gezien het historisch belang 

zorgvuldig moeten worden ingepast. 
 

De visie die geschreven is door de gemeente als gebiedsvisie Vriezenveen 

vindt de SGP te kort doen als visie voor de hele kern Vriezenveen. Voor 

Vriezenveen en andere kernen in Twenterand zal er (wat de SGP betreft) 

een volwaardige visie moeten komen. Veel zaken zijn namelijk niet benoemd 

of onderbelicht.  
 

Wet Voorkeursrecht gemeenten (Wvg) 
 

De Wvg geeft gemeenten de mogelijkheid om een (publiekrechtelijk) 

voorkeursrecht te vestigen. Dat betekent, dat een eigenaar (of beperkt 

gerechtigde) van een onroerende zaak niet tot verkoop of vervreemding mag 
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overgaan, voordat de betreffende onroerende zaak of het beperkte recht 

aan de gemeente is aangeboden. 
 

Op het moment dat het voorkeursrecht van toepassing is, kan de eigenaar 

percelen te koop aanbieden aan de gemeente en treedt de gemeente in 

onderhandeling. De gemeente krijgt het recht van eerste koop. Als de 

eigenaar de grond aanbiedt, moet het college van B&W binnen 6 weken 

besluiten al dan niet over te gaan tot aankoop. Ziet het college van de 

aankoop af, dan mag de eigenaar de grond gedurende drie jaar vrij verkopen 

aan een ander. De nieuwe eigenaar krijgt dan wel weer met het 

voorkeursrecht te maken, deze rust immers op het gekochte perceel. 
 

Het college heeft bij besluiten van 18 april en 16 mei 2023 al voorlopige 

voorkeursrechten gevestigd voor de duur van 3 maanden op grond van 

artikel 6 Wvg. De volgende stap in dit proces is de definitieve aanwijzing 

door uw raad naar aanleiding van dit raadsvoorstel. Door een raadsbesluit 

worden de bestaande voorkeursrechten bestendigd voor een periode van 3 

jaren vanaf de inwerkingtreding van het besluit. De Raad heeft hiertoe 

besloten in haar vergadering van 11 juli jl.  
 

Uitbreiding bedrijventerrein Garstelanden Westerhaar 
 

Onlangs hebben we in de Raad aandacht gevraagd voor een ondernemer die 

in de knel kwam met de gemeente en ons benaderde. We zijn ernaartoe 

gegaan en hebben zijn verhaal aangehoord. Frustraties, maar ook verdriet 

en onmacht kom je dan tegen. Wat je doet is: kort analyseren en proberen 

mee te denken. Verhalen hebben natuurlijk twee kanten. Verder bracht het 

ook aan het licht, dat Westerhaar geen enkele kavel meer te koop heeft en 

er geen ruimte meer is voor bedrijven. Een kern als Westerhaar moet (wat 

de SGP betreft) mogelijkheden hebben om voor autonome groei te kunnen 

uitbreiden. Zeker voor lokaal gewortelde familiebedrijven tot op zekere 

hoogte. Bedrijven zijn essentieel voor de leefbaarheid en vitaliteit van een 

gemeenschap. Haal de bedrijven weg en je hebt alleen nog een maar een 

stilstaand achteruitgaand “slaapdorp”.  
 

In 2021 heeft de Raad een bestemmingsplan vastgesteld. Het plan bood de 

mogelijkheid voor de uitbreiding van twee bestaande bedrijven in 

Westerhaar-Vriezenveensewijk. Op het bedrijventerrein Garstelanden zijn 

Niks autodemontage en Doldersum BV Sloop- en Handelsbedrijf gevestigd. 

Beide bedrijven wensen hun bedrijfsvoering verder uit te breiden. Om deze 
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lokaal gewortelde bedrijven te faciliteren en voor de gemeente te behouden 

is het wenselijk om de oppervlakte bedrijventerrein uit te breiden.  
 

Waarom dan nu aandacht hiervoor? Doordat wij benaderd zijn door 

ondernemers uit Westerhaar met een roep om hulp waar urgentie uitsprak. 

We kwamen in overleg met vertegenwoordigers van Algemeen Zakelijk 

Belang Westerhaar-Vriezenveensewijk en autobedrijf Niks. Ik zag daar een 

moedeloze en teleurgestelde moeder Niks en haar zoon, het huilen stond 

hen nader dan het lachen. Dat raakte ons. Ondernemers die aangeven het 

niet meer te weten, wat ze met de gemeente aan moeten. En met hulp van 

de actieve ondernemersvereniging Algemeen Zakelijk belang, die wil helpen, 

maar geen gehoor krijgt na herhaaldelijke verzoeken bij de gemeente voor 

een gesprek.  
 

We hebben de wethouder in de Raad hierover aangesproken. Uiteindelijk 

resulteerde dat in een gesprek tussen gemeente en de ondernemers. En de 

mogelijkheden worden onderzocht om uit te breiden. Nu afwachten wat er 

uiteindelijk gerealiseerd gaat worden.  
 

Prioritering huisvesting doelgroepen 
 

De druk op de woningmarkt is hoog. De opgaves en taakstellingen die op de 

gemeente afkomen zijn hoog. Ook is niet alles te realiseren. Daarom hebben 

we als fractie de afgelopen tijd (ook samen met het GBT) een motie 

ingediend om het College op te roepen om: 
 

A. Dat alle energie en inzet voor huisvesting moet gaan naar:  

a. Twenterandse jongeren, starters, gezinnen, ouderen en 

woningsplitsers. 

b. Twenterandse inwoners die in aanmerking komen voor een 

woonwagenstandplaats. 

c. Arbeidsmigranten. 

d. (Oekraïense) oorlogsvluchtelingen. 

e. Vergunninghouders. 

B. Aan opvang van asielzoekers geen medewerking te verlenen, zo lang 

dit niet tot de wettelijke taak (= verplichting) van de gemeente 

behoort. 

Wanneer er iemand is (ook jongeren nodigen wij daartoe van harte uit) 

die het wel eens leuk vindt om te kijken wat politiek inhoudt en/of zijn 
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of haar kennis wil delen op bepaalde onderwerpen, neem dan gerust 

contact op.  
 

We zijn gebaat bij uw inbreng. Dat kunnen ook zaken zijn wat is 

opgevallen of wat u stoort in de gemeente. Schroom niet om dat te 

melden.  

 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom. Mail gerust naar: 

j.jonker@twenterand.nl of m.bossers@twenterand.nl  

 

 

 

Vanuit de Provincie                         Jan J. Jonker 

 

We zijn blij, dat in alle woelingen en 

verschuivingen de SGP haar positie mocht 

behouden. In de eerste plaats zijn we de 

dank verschuldigd aan de Heere God, die 

het ondanks alles ons als partij gegeven 

heeft. Veel werk is er verricht door de 

lokale SGP-mensen. Veelal betrokken en 

ervaren mensen die zich ook al hadden 

ingezet bij de gemeenteraadsverkiezingen. 

Onze achterban is trouw gebleven en we 

mochten zelfs meer stemmen krijgen dan vier jaar geleden bij de provinciale 

statenverkiezingen. Het was spannend tot het laatst toe. Op de 

uitslagenavond kwamen we middernacht thuis vanuit Zwolle met de 

wetenschap, dat we er sterk rekening mee moesten houden dat de SGP één 

van de twee zetels kwijt zou raken, maar niet alle stemmen waren nog 

geteld. Van slapen komt niet echt, je volgt de ontwikkelingen op de voet. 

Daarom, het blijft spannend tot de laatste stemmen zijn geteld en de uitslag 

definitief vastgesteld is. 
 

Een hogere opkomst speelt ook niet mee. We hadden uiteindelijk zelfs meer 

stemmen dan D66. Ongelofelijk wat een verschuiving.  
 

In Overijssel zijn er 47 zetels voor de Statenleden. De BBB is veruit de 

grootste partij geworden en kwam met 17 zetels in de Staten. Daarna komt 

het CDA en de VVD beide met 4 zetels. Een enorme neergang van het CDA 

die de vorige periode 9 zetels had en daarmee meer dan gehalveerd is. Ook 

mailto:j.jonker@twenterand.nl
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de VVD moest 2 zetels inleveren. Ook onze coalitiepartners PvdA en CU 

moesten beiden een zetel inleveren en hebben nu elk 3 zetels. We zijn 

verwonderd dat de SGP (die ook de afgelopen periode in de coalitie zat) de 

enige partij is uit de coalitie die stabiel is gebleven en zelfs stemmenwinst 

boekte en dan te bedenken een gedeputeerde op landbouw en natuur te 

hebben gehad. 
 

Na een intensieve periode van verkiezingen en alles wat eromheen hangt, 

volgde wederom een intensieve periode voor ons, omdat de SGP mocht 

deelnemen aan de coalitieonderhandelingen. Samen met Gert Harm ten 

Bolscher, de lijsttrekker en fractievoorzitter hebben we de 

onderhandelingen gevoerd.  
 

Eerst de informatieronde waaruit het advies van de verkenners Wout 

Wagenmans en Jolanda Waaijer volgde, werd besproken in de 

Statenvergadering van 19 april jl. 
 

De formatie werd geleid door het duo Wout Wagenmans en Ingrid Geveke 

uit Kampen. 
 

Onlangs is het coalitieakkoord 2023 – 2027 met 

de titel “Schouder aan Schouder” 

gepresenteerd en ook is inmiddels het nieuwe 

college van Gedeputeerde Staten geïnstalleerd. 

Bijzonder om als kleine partij met twee zetels in 

de Staten een volledige gedeputeerde te mogen 

leveren. Ons burgerlid Lubbert Talen uit 

Staphorst is doorgeschoven en is beëdigd als 

Statenlid. Daarnaast zal Co Florijn uit Kampen na 

de vakantie beëdigd worden als ons nieuwe 

burgerlid. Het hebben van een burgerlid is echt nodig, omdat er 7-8 

commissies zijn, waarin de stukken besproken worden, maar die ook 

gelijktijdig vergaderen. In de Statenvergadering worden uiteindelijk de 

besluiten genomen en dat is dus alleen voorbehouden aan statenleden.   

 

De inzet van de SGP tijdens de verkenningsfase 
 

Vooraf werden alle partijen gevraagd om vragen te beantwoorden. 

Hieronder de inzet van de SGP Overijssel:  
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Wat zijn volgens u in de komende periode de belangrijkste opgaven voor 

de provincie Overijssel?  

We zien de volgende grote opgaven:  

i. Herstel van vertrouwen tussen overheid en inwoners/ondernemers 

en daaraan gekoppeld de vermindering van de polarisatie in de 

samenleving.  

ii. Gezamenlijk aan de slag met de natuur/water/klimaatdoelen in 

samenhang met behoud van de sociaaleconomische kwaliteit van het 

platteland en het behoud van een robuuste en toekomstbestendige 

agrarische sector, met het oog op natuur, legalisatie van de PAS-

melders (nietmeldingsplichtigen en interimmers), houdbare 

vergunningverlening en economisch perspectief.  

iii. Invulling geven aan het klimaatakkoord en het uitwerken van de 

RES-afspraken vanuit participatie, inpasbaarheid en 

betaalbaarheid.  

iv. Human capital agenda gericht op zowel het versterken van de 

kenniseconomie als het stimuleren en versterken van praktisch 

vakmanschap.  

v. Bouw van betaalbare en passende woningen (zowel in stedelijke 

omgeving als platteland)  

vi. Bereikbaarheid stedelijke omgeving en platteland  

vii. Veiligstellen van de toekomstige drinkwatervoorziening.  

viii. Robuuste keuzes maken om te voorkomen dat de provincie in 2026 

in het financiële ravijn terechtkomt. Terug naar de kerntaken.  
 

1.a. Welke onderwerpen wegen daarbij voor u het zwaarst?  

Bovenstaande onderwerpen zijn in onze optiek allen even belangrijk. 

Met dien verstande dat er wel van prioritering sprake kan zijn, zeker 

als het gaat over oplossingen, omdat inwoners/ondernemers ‘vermalen’ 

(dreigen te) worden door overheidshandelen in het verleden (zoals de 

PAS-melders, interimmers en intrekkingsverzoeken van 

onherroepelijke vergunningen).  
 

1.b. Welke onderwerpen vragen in uw optiek om een breed draagvlak?  

Gezien de impact van de onderwerpen en de politieke tegenstellingen 

vragen in onze optiek met name de punten i, ii, iii, viii om een breed 

draagvlak/  
 

1.c. Wat zou uw partij daarbij moeten of kunnen betekenen?  
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We gaan moeilijke en ingewikkelde keuzes niet uit de weg. In de vorige 

statenperiode hebben we laten zien, zowel politiek als bestuurlijk, te 

willen zoeken naar oplossingen met draagvlak. Wij zien een rol voor 

ons als het gaat om het inbrengen van realiteitsgehalte, langjarige 

ervaring en het verbinden van meningen en visies.  
 

1.d. Bij welke onderwerp(en) verwacht u dat het veel moeite kost om  

      inhoudelijk overeenstemming te bereiken?  

Dat zal afhankelijk zijn van de breedte van het draagvlak. Daarbij 

voorzien we vooral dat de punten i, ii, iii, viii de nodige moeite kosten 

om de politieke tegenstellingen te overbruggen. 

2. Welke coalitiesamenstelling doet volgens u het meeste recht aan de 

verkiezingsuitslag?  

Een coalitie waarin in ieder geval BBB zitting heeft. Gezien het feit dat 

“vertrouwen” een belangrijk onderwerp was van de verkiezingen vinden wij 

ook dat de coalitie in staat moet zijn om tegenstellingen te overbruggen en 

tegelijkertijd ook zelf het voorbeeld moet zijn van stabiliteit en onderlinge 

samenwerking, zowel de politiek/coalitie (PS) als het bestuur (GS).  

 

2.a. Moet dit in uw oordeel een meerderheidscollege zijn of zijn andere 

  vormen wenselijk?  

Gezien de grote opgaven die vragen om duidelijke keuzes zijn wij een 

voorstander van een meerderheidscollege waarbij nadrukkelijk ook 

aandacht vragen voor een open bestuurlijke cultuur waarin ruimte is 

voor zowel inbreng vanuit de samenleving (burgerinitiatieven) als de 

oppositie.  

 

2.b. Aan welke samenstelling zou u bij voorkeur een bijdrage willen  

leveren?  

Aan een meerderheidscollege dat in ieder geval op de grote 

onderwerpen programmatisch overeenstemming met elkaar kan 

vinden. Wij sluiten geen partijen uit. Basisvoorwaarden zijn naast 

programmatische overeenstemming o.a. persoonlijke verhoudingen en 

een constructieve politieke opstelling een belangrijke rol.  

 

2.c. In welke vorm? Deelnemen, gedogen of steun op inhoudelijke  

onderwerpen?  

Deelnemen.  
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3. Wat zijn voor u kenmerken van een stabiele en slagvaardige  

samenwerking?  

• Een coalitie die een ruimere meerderheid heeft dan de helft plus 1  

• De noodzakelijke keuzes zo snel mogelijk maken en op basis daarvan 

aan de slag gaan  

• Ruimte voor een stevige discussie, maar na een keuze er ook 

gezamenlijk achter gaan staan  

• Elkaar wat gunnen en denken vanuit de belangen van een ander  

• Een college dat daadwerkelijk invulling geeft aan het begrip collegiaal 

bestuur door scherp te zijn op de inhoud maar elkaar als mens blijft 

zien en steunen.  

• Een college met voldoende bestuurlijke ervaring en slagkracht rond 

ingewikkelde en lastige keuzes.  

• Duidelijke visie op rechtstatelijk handelen, zowel voor bestuur (GS) 

als coalitiepartijen. Dat betekent duidelijkheid met betrekking tot 

het nemen van onze rol en verantwoordelijkheid als provincie, wat dat 

betekent voor de verhouding tussen de overheidslagen en hoe we 

daarin de inwoners en ondernemers zien.  

3.a. Welke rol wilt u daar zelf in vervullen en wat is daarvoor nodig?  

Wij zien hierin een rol voor ons vanuit de ervaring uit de vorige 

statenperiode waarin we zowel een rol hebben gespeeld in de 

onderlinge verhoudingen binnen de coalitie als binnen het college. 

Deze ervaringen en vaardigheden zetten we graag weer in.  
 

3.b. Wat vereist dit van een komend college van GS en van de partijen  

in PS?  

Zie punten genoemd onder 3  
 

4. Heeft u een voorkeur voor een coalitieprogramma, een  

statenprogramma, een agenda van provinciale Staten of een 

combinatie hiervan?  

Gezien de grote opgaven waar we voor staan hebben wij een voorkeur 

voor een coalitieprogramma waarin zowel bij de start als gaandeweg 

de periode 2023-2027 ruimte is voor inbreng/bijsturing vanuit de 

breedte van de Staten en de samenleving.  

 

Advies van de verkenners 
 

Citaten uit het rapport van de verkenners: 
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Op basis van de eerste gespreksronde blijven daarmee zeven partijen 

beschikbaar voor het vormen van een coalitie. Dit zijn BBB, GroenLinks, 

CDA, VVD, SGP, CU en PvdA. Uit deze zeven partijen zijn voor het 

samenstellen van een coalitie meerdere opties mogelijk. De mogelijkheden 

zijn verder verkend in de tweede gespreksronde. Uit de tweede ronde 

gesprekken concluderen wij, dat de verwachting is, dat alle overgebleven 

partijen inhoudelijk tot overeenstemming kunnen komen. Naast inhoudelijke 

overeenstemming hebben de partijen aangegeven ook belang te hechten aan 

een stabiel bestuur, ervaring in het college en een evenwichtige verdeling 

van partijen in een brede coalitie die links, midden en rechts 

vertegenwoordigt. 
 

Wij adviseren Provinciale Staten van Overijssel:  

Onderzoek in een proces van formeren of de partijen BBB, VVD, GroenLinks, 

PvdA en SGP een coalitie kunnen vormen. De geconstateerde inhoudelijke 

verschillen tussen deze partijen lijken overbrugbaar en de door deze 

partijen beoogde bestuursstijl sluit goed op elkaar aan. 
 

We zullen u bij leven en welzijn de volgende keer meer inhoudelijk 

informeren over de inhoud van het gesloten coalitieakkoord.  

 

 

Afscheid Dirk van Dijk 

“Tot God wilt u begeven, Zijn heilzaam Woord neemt aan.” Met die woorden 

besloot Dirk van Dijk, tot dan SGP-fractievoorzitter, zijn politieke carrière 

in de Overijsselse Provinciale Staten. 29 jaar lang maakte hij deel uit van 

de volksvertegenwoordiging van de provincie en hij was daarmee het 

langstzittende Statenlid van Nederland.  

Hij kreeg daarom een lintje 

opgespeld van Commissaris van de 

Koning Andries Heidema. Van Dijk is, 

vanwege zijn verdiensten in het 

openbaar bestuur, benoemd tot Lid 

in de Orde van Oranje-Nassau. Ook 

kreeg hij uit handen van Heidema de 

unieke provinciale erepenning met 

bijbehorende oorkonde. Het is voor 

het eerst dat die werd uitgereikt.  

De commissaris roemde Van Dijks 

‘vermogen tot samenwerken en 
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verbinding’. “Er is hier nogal verschil in levensvisie en politieke overtuiging, 

maar die mogen naast elkaar bestaan. Je hebt je bijna dertig jaar ingezet 

voor stad en land.” Nogal wat Bijbelteksten passeerden die jaren de revue, 

memoreerde Heidema. “Die kwamen uit jouw mond en je deed dat op een 

hele authentieke manier. We gaan je missen.”  
 

In zijn afscheidstoespraak vertelde Van Dijk over de start van zijn 

Statenlidmaatschap. “Mijn inwerkprogramma bestond uit een gesprek van 

een kwartier met commissaris Jan Hendriks. Even later kreeg ik een pakket 

met stukken: “Hier heb je de dossiers, sterkte ermee.”  

Het Statenlid heeft zich het eerste jaar weleens afgevraagd waar de 

ambtenaren in het provinciehuis allemaal mee bezig waren. “Ik ben er wel 

achter dat ze allemaal een plek in de organisatie hebben en daarmee een 

relevante bijdrage leveren aan al het werk dat de provincie doet.” De 

stukken waar zij onder andere aan werkten, kwamen per post naar 

Genemuiden. “De postbode belde regelmatig aan, omdat het niet in de 

brievenbus paste.”  

Fracties kwamen en gingen, blikte Van Dijk terug. “En sommigen bleven ook, 

maar de samenstelling fluctueerde nog wat. Er is één fractie geweest die 

altijd stabiel is gebleven, ook na de laatste verkiezingen”, verwees hij naar 

zijn eigen fractie, steevast met twee zetels aanwezig.   

Behoorlijk verschillende coalities maakte hij mee in zijn tijd in de 

provinciale politiek. “We hebben weleens een nachtelijke vergadering gehad, 

die duurde tot een uur of 3. Er waren verhitte hoofden en uiteindelijk een 

breuk die toch nog weer gelijmd werd. Ook was er eens gedoe in de coalitie 

over luchthaven Twente. Vanwege de breuk die dreigde was er een stemming 

waarbij alle Statenleden opgetrommeld werden”, vertelde de scheidend 

SGP’er. Een van de Statenleden was als militair op uitzending in Afghanistan 

op dat moment. “En die werd ingevlogen.”  
 

In 2015 kwam de SGP voor het eerst zelf in de coalitie. “Het was erg 

bijzonder om voor het eerst coalitiepartij te zijn. In de laatste periode 

zaten we opnieuw in coalitie, met een eigen gedeputeerde. Het is wel de kers 

op de taart dat ik het zo heb mogen afsluiten. We kunnen terugzien op een 

heel constructieve samenwerking.”  

De gekregen onderscheiding is mede aan het thuisfront te danken, merkte 

Van Dijk op. Hij bedankte zijn vrouw Magdalien en hun kinderen voor de vele 

steun in al die jaren. “En een koninklijke onderscheiding: ik verheel niet dat 

ik Oranjefan ben, als het gaat over het koningshuis.”  
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Hij sprak zijn dank uit aan de allerhoogste Bestuurder. “De Heere God die 

alle tijd de moed, kracht, verstand en motivatie gaf. Ik heb het een eer 

gevonden om deel uit te mogen maken van het openbaar bestuur. Een hoge 

roeping: de overheid als dienares van God.”  
 

Na 29 jaar en 5 dagen Statenlidmaatschap, zes keer lijsttrekker, twintig 

jaar fractievoorzitter en zestien jaar nestor komt er nu een eind aan. Van 

Dijk voelt zich verbonden aan Groen van Prinsterer, hiermee sloot hij af. 

“Een staatsman niet, een evangeliebelijder. Er staat geschreven (in de 

Heilige Schrift), er is geschied (de vaderlandse geschiedenis). Waar vinden 

we dat beter vertolkt dan in ons volkslied? Mijn afscheidswens voor 

vertrekkende en komende Statenleden is de raad die Willem van Oranje gaf 

aan het hele Nederlandse volk via het Wilhelmus: “Tot God wilt u begeven, 

Zijn heilzaam woord neemt aan”. Ik wens u allen van harte Gods zegen toe.” 
 

We hebben veel van Dirk kunnen leren. Hij was de nestor van de Staten en 

werd ook gezien als het geweten van onze Staten. Er mag een goede 

onderlinge verstandhouding zijn wat onontbeerlijk is in een kleine fractie. 

Maar aan alles komt een eind. Hoe lang of kort het ook maar zij. 

  

Reageren? Uw reactie is zeer welkom. Mail gerust naar: 

jj.jonker@psoverijssel.nl  

 

 

Mededelingen van Kiesvereniging en Studievereniging:       
     

Het rekeningnummer van de ABN-AMRO BANK is opgeheven. 

Het nieuweTIJDELIJKE rekeningnummer is:    

NL82 SNSB 0931 3041 21 t.n.v. G. Boers. 

 

 

Vergaderingen Kiesvereniging en Studievereniging: 
 

Vergaderingen Kiesvereniging: 

Spreker: Ds. Roelofsen uit Gameren  

Datum: D.V. 30 augustus 2023: tijdrede 

Tijd: Aanvang: volgt.  

Locatie: volgt. 
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